



## 2021 POLARIS MUSIC PRIZE LONG LIST IS HERE

**TORONTO, ON – June 15, 2021** – The Polaris Music Prize, presented by CBC Music, has revealed its 40 album Long List. This year's Long List is presented by Canada Council for the Arts.

The 2021 Polaris Music Prize Long List is:

Art Bergmann - Late Stage Empire Dementia  
Bernice - Eau De Bonjourno  
The Besnard Lakes - The Besnard Lakes Are The Last of the Great Thunderstorm Warnings  
Leanne Betasamosake Simpson - Theory of Ice  
BIG|BRAVE - Vital  
Cadence Weapon - Parallel World  
Charlotte Cardin - Phoenix  
CFCF - memoryland  
Clairmont The Second - IT'S NOT HOW IT SOUNDS  
Helena Deland - Someone New  
DijahSB - Head Above The Waters  
Kathleen Edwards - Total Freedom  
Dominique Fils-Aimé - Three Little Words  
Fiver with the Atlantic School of Spontaneous Composition - Fiver with the Atlantic School of Spontaneous Composition  
Thanya Iyer - KIND  
Yves Jarvis - Sundry Rock Song Stock  
Rochelle Jordan - Play With the Changes  
LAL - Meteors Could Come Down  
Daniel Lanois - Heavy Sun  
Thierry Larose - Cantalou  
Russell Louder - Humor  
Elliot Maginot - Easy Morning  
Mustafa - When Smoke Rises  
Laura Niquay - Waska Matisiwin  
Nyssa - Girls Like Me  
The OBGMs - The Ends  
Dorothea Paas - Anything Can't Happen  
Klô Pelgag - Notre-Dame-des-Sept-Douleurs  
Savannah Ré - Opia

Allison Russell - Outside Child  
Julien Sagot - Sagot  
Sargeant X Comrade - Magic Radio  
Shabason, Krgovich & Harris - Philadelphia  
Yu Su - Yellow River Blue  
Julian Taylor - The Ridge  
TEKE::TEKE - Shirushi  
TOBi - ELEMENTS Vol. 1  
Vagina Witchcraft - Vagina Witchcraft  
The Weather Station - Ignorance  
Zoon - Bleached Wavves

In total, 204 albums were considered for the Long List by the 199 member jury.

*"In these challenging times, art, now more than ever, has a vital role to play in our collective healing and recovery. The power of art endures and music is an essential need. The Canada Council for the Arts is proud to associate itself with the Polaris Prize in presenting innovative and creative musical works that celebrate the soundtrack of this current moment,"* said Carolyn Warren, Director General, Arts Granting Programs Division, Canada Council for the Arts.

This year's Long List was unveiled in a video broadcast via the Polaris Facebook page and YouTube channels. An exceptional cast of past Polaris nominees were enlisted to present each Long List album. These presenters included Anachnid, Begonia, Black Mountain/Lightning Dust's Amber Webber, Wolf Parade/Operators' Dan Boeckner, Louise Burns, Cancer Bats' Liam Cormier, Tanika Charles, City and Colour, Charlotte Cornfield, Rose Cousins, D-Sisive, The Dears, Jeremy Dutcher, FET.NAT's Olivier Fairfield, The Halluci Nation, Sarah Harmer, Zaki Ibrahim, Ice Cream, Kaia Kater, Salomé Leclerc, Les Louanges, Haviah Mighty, OBUXUM, P'tit Belliveau, Owen Pallett, Pantayo, Joel Plaskett, Shad, Andy Shauf, Snotty Nose Rez Kids, Alexandra Stréliski, Super Duty Tough Work, Wares, Witch Prophet as well as a number of Polaris jurors.

Additionally, 2021 nominee Cadence Weapon performed "On Me" and "Skyline" from their Parallel World album as part of the reveal event.

The 10 album Short List will be unveiled live on July 15 as part of a two-hour special during Drive on CBC Music. An encore broadcast of the special will be available on CBC Music, Sunday, July 18 at 10 p.m. The 2021 Polaris Music Prize-winning album will be revealed in the fall via CBC Music. More details on this will be announced in the coming weeks. Leading up to the reveal of the Short List, CBC Music will have a retrospective special on Sunday, July 11 at 10 p.m.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2021 Short List will receive \$3,000 each courtesy of Slaight Music.

Albums eligible for 2021 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2020 and May 31, 2021. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determines the Long List and Short List. Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury will select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

### **About the Polaris Music Prize**

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity.

### **About CBC/Radio-Canada**

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic and Chinese, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

### **About CBC Music**

CBC Music is the leading curator of emerging and diverse Canadian music talent across platforms, playing the most Canadian artists and genres on radio, CBC Listen and [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca). We prioritize Canadian artists in a wide variety of genres on over 200 playlists available on CBC Listen, and publish daily national music coverage. CBC Music Live features live music recordings from across the country. Our music partnerships and events include The JUNOS, the Polaris Music Prize, Searchlight, the CBC Music Festival, The Canadian Music Class Challenge and Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **About Canada Council for the Arts**

The [Canada Council for the Arts](http://Canada Council for the Arts) is Canada's public arts funder. The Council's grants, services, initiatives, prizes, and payments contribute to the vibrancy of a creative and diverse arts and literary scene and support its presence across

Canada and abroad. The Council's investments foster greater engagement in the arts among Canadians and international audiences. [www.canadacouncil.ca](http://www.canadacouncil.ca)

**Media Contacts:**

Polaris Music Prize media:  
Joanne Setterington  
(416) 884-4119  
[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)

Polaris Music Prize media (Quebec):  
Magali Ould  
(514) 994-6295  
[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

CBC  
Teaghan Hawke  
[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):  
[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)  
Pw: m3d1a

\*\*\*

## **LA LONGUE LISTE DU PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2021 EST ICI**

**TORONTO, ON – 15 Juin 2021** – Le Prix de musique Polaris, présenté par CBC Music, vient de dévoiler sa Longue liste de 40 albums. Cette année, la Longue liste est une présentation du Conseil des arts du Canada.

Les albums de la Longue liste du Prix de musique Polaris 2021:

Art Bergmann - Late Stage Empire Dementia  
Bernice - Eau De Bonjourno  
The Besnard Lakes - The Besnard Lakes Are The Last of the Great Thunderstorm Warnings  
Leanne Betasamosake Simpson - Theory of Ice  
BIG|BRAVE - Vital  
Cadence Weapon - Parallel World  
Charlotte Cardin - Phoenix  
CFCF - memoryland  
Clairmont The Second - IT'S NOT HOW IT SOUNDS  
Helena Deland - Someone New  
DijahSB - Head Above The Waters  
Kathleen Edwards - Total Freedom  
Dominique Fils-Aimé - Three Little Words

Fiver with the Atlantic School of Spontaneous Composition - Fiver with the Atlantic School of Spontaneous Composition  
Thanya Iyer - KIND  
Yves Jarvis - Sundry Rock Song Stock  
Rochelle Jordan - Play With the Changes  
LAL - Meteors Could Come Down  
Daniel Lanois - Heavy Sun  
Thierry Larose - Cantalou  
Russell Louder - Humor  
Elliot Maginot - Easy Morning  
Mustafa - When Smoke Rises  
Laura Niquay - Waska Matisiwin  
Nyssa - Girls Like Me  
The OBGMs - The Ends  
Dorothea Paas - Anything Can't Happen  
Klô Pelgag - Notre-Dame-des-Sept-Douleurs  
Savannah Ré - Opia  
Allison Russell - Outside Child  
Julien Sagot - Sagot  
Sargeant X Comrade - Magic Radio  
Shabason, Krgovich & Harris - Philadelphia  
Yu Su - Yellow River Blue  
Julian Taylor - The Ridge  
TEKE::TEKE - Shirushi  
TOBi - ELEMENTS Vol. 1  
Vagina Witchcraft - Vagina Witchcraft  
The Weather Station - Ignorance  
Zoon - Bleached Wavves

Pour déterminer cette Longue liste, 204 albums ont été pris en considération par notre jury composé de 199 membres.

*« En ces temps difficiles, l'art a plus que jamais un rôle vital à jouer dans notre guérison collective et la reprise de nos activités. Le pouvoir de l'art est immuable; et la musique, essentielle. Le Conseil des arts du Canada est fier de s'associer aux Prix Polaris pour célébrer les œuvres musicales créatives et innovantes qui constituent la trame sonore du moment présent »,* a déclaré Carolyn Warren, directrice générale de la Division des programmes de subventions aux arts du Conseil des arts du Canada.

Cette année, la Longue liste a été dévoilée par le biais d'une vidéo diffusée sur la page Facebook et la chaîne YouTube du Polaris. Une équipe exceptionnelle constituée d'artistes ayant déjà été en nomination pour le Prix Polaris a été invitée à présenter chaque album de la liste. Parmi ces présentateur.trice.s figuraient Anachnid, Begonia, Amber Webber de Black Mountain/Lightning Dust, Dan Boeckner de Wolf Parade/Operators, Louise Burns, Liam Cormier de Cancer Bats, Tanika Charles, City and Colour, Charlotte Cornfield, Rose Cousins, D-Sisive, The Dears, Jeremy Dutcher, FET.NAT, The Halluci Nation, Sarah Harmer, Zaki Ibrahim, Ice Cream, Kaia Kater, Salomé Leclerc, Les Louanges, Haviah Mighty,

OBUXUXM, P'tit Belliveau, Owen Pallett, Pantayo, Joel Plaskett, Shad, Andy Shauf, Snotty Nose Rez Kids, Alexandra Stréliski, Super Duty Tough Work, Wares, Witch Prophet ainsi que des membres du jury du Polaris.

De plus, Cadence Weapon, un artiste en nomination cette année, a interprété « On Me » et « Skyline » de son album *Parallel World* dans le cadre de l'événement de dévoilement.

La Courte liste de 10 albums sera révélée en direct le 15 juillet dans le cadre d'une diffusion spéciale de deux heures durant l'émission *Drive* sur CBC Music. Une rediffusion de l'émission spéciale aura lieu sur CBC Music le dimanche 18 juillet, à 22 h. L'album lauréat du Prix de musique Polaris 2021 sera dévoilé à l'automne par CBC Music. Plus de détails à ce sujet seront annoncés dans les semaines à venir. D'ici l'annonce de la Courte liste, CBC Music présentera une rétrospective spéciale le dimanche 11 juillet, à 22 h.

Le Prix de musique Polaris attribue 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, jugé uniquement sur la base du mérite artistique, sans tenir compte du genre musical ou de la popularité commerciale. De plus, les neuf autres artistes en nomination dont les albums figurent sur la Courte liste de 2021 recevront 3 000 \$ offerts par Slight Music.

Les albums admissibles pour le Prix de musique Polaris 2021 doivent avoir été lancés entre le 1<sup>er</sup> mai 2020 et le 31 mai 2021. Un jury indépendant composé de journalistes, de diffuseur.euse.s et de blogueur.euse.s provenant de partout au Canada détermine la Longue liste et la Courte liste. Onze personnes membres du jury élargi seront sélectionnées pour faire partie du Grand Jury. Ce Grand Jury choisira le gagnant ou la gagnante du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy/Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

### **À propos du Prix de musique Polaris**

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadienne de grande qualité. Un groupe sélectionné de critiques de musique jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. <https://polarismusicprize.ca/fr/>

### **À propos de CBC/Radio-Canada**

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. En tant que source d'information de confiance au pays, nous proposons un point de vue typiquement canadien sur les nouvelles, affaires publiques et affaires internationales. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous présentons aussi des contenus en espagnol, en arabe et en chinois, en plus des deux langues officielles, par le biais de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

### **À propos de CBC Music**

CBC Music est le plus important curateur de musique canadienne émergente et diversifiée sur toutes ses plateformes et le plus grand diffuseur d'artistes du Canada de tous genres musicaux par le biais de CBC Listen et [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca). Nous mettons l'accent sur un vaste éventail d'artistes canadiens dans plus de 200 listes de lecture offertes par CBC Listen, en plus de couvrir quotidiennement l'actualité musicale. CBC Music Live offre des enregistrements de concerts musicaux réalisés dans toutes les régions du pays. La liste de nos partenaires musicaux et événementiels comprend les Prix JUNO, le Prix de musique Polaris, Searchlight, le CBC Music Festival, le Canadian Music Class Challenge et Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **À propos du Conseil des arts du Canada**

Le Conseil des arts du Canada est l'organisme public de soutien aux arts du Canada.

Ses subventions, services, initiatives, prix et paiements contribuent au dynamisme d'une scène artistique et littéraire créative et diversifiée et à son rayonnement ici et dans le monde. Ses investissements favorisent ainsi un engagement sans cesse accru des Canadiennes et des Canadiens et du public international.

[www.conseildesarts.ca](http://www.conseildesarts.ca)

### **Contacts médias:**

Prix Polaris (Québec):

Magali Ould

(514) 994-6295

[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

Prix Polaris (Canada):

Joanne Setterington

(416) 884-4119

[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)

CBC

Teaghan Hawke

[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)

Mot de passe: m3d1a

Partners /  
Partenaires



DRIVEN BY DATA  
POWERED BY THE CLOUD



Long List sponsor/  
Commanditaire de la longue liste



Canada Council  
for the Arts  
Conseil des arts  
du Canada

